
Inspraak raadscommissie beheer Haarlem bij agendapunt 
7 over renovatie Nieuwe Gracht, d.d. 3 december 2015
Geachte raadsleden, wethouder en andere aanwezigen,

Vandaag spreekt u over de renovatie van de noordelijke kademuur van de Nieuwe Gracht 
tussen de Nassaubrug en de Jansbrug. Op deze muur komen wettelijk beschermde 
muurplanten voor. Een aantal inwoners van Haarlem heeft zich in de plannen verdiept. Zij 
zijn het niet eens met het niet terugplaatsen van deze beschermde muurplanten, zoals de 
aangetroffen honderden exemplaren Zwartsteel en enige exemplaren Steenbreekvaren. 
Haarlem verliest zo in ieder geval voor langere tijd een voor toeristen aantrekkelijke kade. 
Haarlem geeft een slecht voorbeeld door zo met zijn ecologische schatten om te gaan. Ooit 
was Haarlem in Nederland de stad waar veel Zwartsteelvarens voorkwamen, gezegd wordt de 
meeste. Dat is allang niet meer zo. Dit is als inwoner van Haarlem niet iets om trots op te zijn. 
De gemeente wordt door betrokken burgers goed geïnformeerd over het voorkomen van 
muurvarens in Haarlem en de ontwikkelingen daarin. In Haarlem wordt door inwoners goed 
meegedaan aan het Meetnet Muurplanten van Floron. Voor 2016 staan er weer enige 
muurplantenexcursies op het rooster. Dat trekt in groen geïnteresseerde toeristen. Het is 
jammer dat de informanten niet directer bij de planvorming betrokken worden. Nu moeten we 
dit lezen in de krant. Wil de gemeente dit wel, dat deze inwoners al in een vroeg stadium bij 
de planvorming betrokken worden (door participatie en overleg)? Wil de gemeente wel dat 
zijn ecologische schatten gemonitoord worden, zodat effecten van beheer kunnen worden 
vastgesteld en het beheer kan worden bij gesteld (zie uw ecologisch beleidsplan)?

Op de langere termijn kunnen Zwartsteel en Steenbreekvaren wellicht terugkeren op de 
bovenste 50 cm kalkmortel. Wij vragen ons wel af waar zo'n 50 cm bovenzijde van de 
kademuur met kalkmortel eerder is toegepast, wat in de ontheffing is te lezen. Wij zijn het op 
onze tochten niet tegengekomen, wel enkele meer of minder geslaagde renovaties met 
terugplaatsing van muurvarens. Waarschijnlijk zullen die bedoeld worden. Rond 2002 
aangeplante Blaasvarens hebben zich hierin niet gehandhaafd, er zijn dus geen Blaasvarens 
meer langs de Nieuwe Gracht.

Het is nodig dat de gemeente een overleg aangaat met zijn informanten in verband met 
toekomstig onderhoud, niet alleen renovaties, maar vooral ook voegwerk. Bovendien moet de 
gemeente een antwoord vinden op de versoepeling van de Flora- en Faunawet voor 
muurvarens door hier eigen beleid voor te maken. Wilt u dat doen?

Ik dank u wel voor uw aandacht.

Niko Buiten (lid Noord-Hollandse muurplantenwerkgroep), Spaame 49 0017,2011 CE 
Haarlem.


